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Das Buch „Der geistliche Gedanke für den Tag“ lädt uns 
ein, am Beginn eines Tages angeregt zu werden nicht 

die Meldungen aus der Zeitung oder dem Radio als erste 
Botschaft des Tages wahrzunehmen, sondern die Beziehung 
zu Gott zu hinterfragen. Ich bin Frau Ana Boštjančič sehr 
dankbar für Ihre gute Idee, mit der sie vielen Menschen ei-
nen Anker der Hoffnung am Tagesbeginn mitgibt, indem 
Sie unterschiedliche Priester und Laien bittet, den Menschen 
eine gute Nachricht zu überbringen. Es ist nicht unwichtig, 
mit welcher Haltung, Einstellung oder mit welchem Bild ein 
jeder/eine jede von uns den Alltag bewältigt. Jedes der Bilder, 
der inneren Haltungen oder der persönlichen Einstellungen 
haben die Kraft das Denken des Menschen zum Guten, aber 
auch zum Bösen zu bewegen. Das verändert unsere Gesell-
schaft. Immer wieder sind wir in unserem Alltag mit Kata-
strophen, Skandalen oder Bildern von Terror oder Gewalt 
konfrontiert. Derzeit vergeht kein Tag ohne die Berichterstat-
tung, von wo aus die Flüchtlingsrouten durch unser Land 
gezogen werden, in welcher Not die Flüchtlinge sind und wie 
sehr sie darauf angewiesen sind, dass man ihnen hilft. Wie 
wohltuend und ermutigend ist es deswegen, wenn wir in die-
sem Buch unsere Aufmerksamkeit auf die gute Nachricht, auf 
den geistlichen Gedanken eines Tages, richten. Nehmen Sie, 
liebe Leserin, lieber Leser, die Botschaft der Gedanken dieses 
Buches auf und machen Sie sie zu Ihrem Lebensprogramm. 
Das wird uns helfen in einem toleranten und friedvollen Mit-
einander den Alltag zu bewältigen.

In großer Dankbarkeit für die gelungene Idee und mit 
dem Segen Gottes grüßt

Dr. Alois Schwarz 
Diözesanbischof
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Knjiga „Duhovne iskrice skozi leto“ nas na začetku dne-
va vabi in spodbuja, da ne bi kot prvo sporočilo dneva 

zaznali vesti iz časopisa ali radia, temveč, da bi najprej preve-
rili svoj odnos z Bogom. Zelo sem hvaležen predsednici Kato-
liške akcije, gospe Ani Boštjančič, za dobro zamisel, ki mnogo 
ljudem podarja sidro upanja na začetku dneva, s tem, da je 
naprosila vrsto duhovnikov in laikov, da posredujejo ljudem 
dobro sporočilo. Nikakor ni nepomembno, s kakšno držo, 
kakšnim stališčem ali kakšno sliko vsaka oz. vsak izmed nas 
začenja vsakdanjik. Vsaka slika, notranja drža, vsako osebno 
stališče je dovolj močno, da usmeri človekovo mišljenje k 
dobremu ali pa tudi k slabemu. To spreminja našo družbo. 
Vedno znova se v svojem vsakdanjiku srečujemo s katastro-
fami, škandali, slikami terorja in nasilja. Tačas ne mine dan 
brez poročila, od kod in po katerih poteh prihajajo begunci 
preko naše dežele, kakšni stiski so izpostavljeni in kako moč-
no so odvisni od naše pomoči. Kako dobro in spodbudno je, 
če v tej knjigi svojo pozornost namenjamo dobremu sporo-
čilu, dnevni duhovni misli. Sprejmita, cenjena bralka, dragi 
bralec, sporočilo misli v tej knjigi in ga prevzemita v svoj živ-
ljenjski program. To nam bo pomagalo oblikovati vsakdanjik 
v duhu strpnosti in miroljubnega sožitja.

Z veliko hvaležnostjo za uspelo zamisel in Božjim blago-
slovom pozdravlja

dr. Alois Schwarz,
krški škof
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Naš vsakdanjik je napolnjen z veliko množico vtisov. Vse, 
kar med dnevom doseže naše čute, vpliva na naše razpo-

loženje. Na številne dejavnike nimamo velikega vpliva. Večina 
teh vtisov je tudi podzavestna. Imamo pa razum in svobodno 
voljo. Z njima izbiramo naše dejavnosti, naše odnose, naše 
poti – in pozornost. Sami smo odgovorni za to, kam usme-
rimo svoje misli in od česa se želimo pustiti voditi. Tu igrajo 
osrednjo vlogo naše misli. Tudi zanje smo soodgovorni. Znan 
vzhodni mislec nam govori: „Iz naših misli se rodijo besede, 
iz naših besed se rodijo dejanja, iz naših dejanj se rodijo naše 
navade, iz naših navad se rodi naša usoda.“ Tudi Jezus nam 
govori, da bodimo pozorni na našo notranjost, saj od tam iz-
virajo naša hudobna dejanja. Prav on govori tudi o luči, ki je v 
nas, in nadaljuje: „Če se torej luč, ki je v tebi, stemni, kolikšna 
bo tema!“ Imenuje nas „otroke luči“ in misli s tem, da smo 
kristjani poklicani prinašati luč v svet in da je ta luč On sam. 
Kaj moremo sicer storiti boljšega in koristnejšega, kot da vso 
svojo pozornost usmerimo k Njemu, našemu Gospodu! Cer-
kev od nekdaj vabi ljudi k živemu stiku z Bogom, ki se v vsak-
danjem življenju izraža v molitvi. Kristjan naj bi svoje misli in 
besede večkrat dvignil k Bogu in tako v vseh življenjskih oko-
liščinah ohranil svoje življenjske temelje. Posebej dragocena 
je jutranja molitev. Naše misli so še sveže in neobremenjene. 
Med časom zbujanja in odpravljanja na svoje delovno mesto 
je koristno, da se telesno okrepčamo. Prav tako pa je za nas 
dobro, da se v tem času tudi duhovno usmerimo in okrepimo. 
Zahvalimo se Bogu za dobro prespano noč in ga prosimo za 
blagoslov in spremstvo v dnevu, ki je pred nami. Naše misli 
se že usmerjajo v naloge, ki jih bomo opravljali, in k ljudem, 
s katerimi bomo prišli v stik. Na vse dogajanje in vse odnose 
pošljemo Božji blagoslov. Lahko preberemo dobro misel in 
gremo z njo v dan. Tudi ta mi bo v pomoč in okrepitev. 
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V ta okvir postavljamo knjigo, ki jo držite v rokah. Je sad 
številnih ljudi, ki so v zadnjih letih pripravljali duhovne misli 
za slovensko jutranjo radijsko oddajo. Iz te zakladnice, ki se 
je nabrala v teh letih, smo izbrali 365 misli; poklanjamo vam 
jih v obliki knjige, ki vam bo odslej vedno na razpolago. Ko 
prisluhnemo jutranji duhovni misli na radiu, je to bežno in jo 
lahko kaj hitro pozabimo. S knjigo pa imamo priložnost, da si 
jo večkrat preberemo ter se tako vanjo poglobimo. Ni vsaka 
misel za vsakogar in za vsak položaj. Poglobljena misel, ki jo 
nosim v srcu, pa pride na dan, ko jo potrebujem. Vsem bral-
kam in bralcem želim, da jim bo ta knjiga v pomoč in oporo 
pri vseh izzivih življenja. 

Vsem, ki ste prispevali k nastanku te knjige svoj delež, pa 
prisrčen Bog plačaj!

Janko Krištof,
duhovni asistent KA
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So trenutki, ko je dobra beseda izrečena v prazno. Je kakor 
seme, ki pade na kamnita tla in ne more obroditi sadu. Ne 

najde odprtega srca, ki bi dalo prostor tej besedi in misli, ki jo 
beseda nosi v sebi. Ne najde osebe, ki bi jo doumela in dopu-
stila, da bi beseda v njej mogla rasti. 

Vsi oblikovalci duhovnih misli poznajo to izkušnjo. Vsem 
nam naj bodo v tolažbo besede papeža Frančiška, ki nam 
pravi, da nobena dobra misel, nobeno dobro delo ne ostane 
brez učinka: „Ker ne vidimo vedno (...) brstečih poganjkov, 
potrebujemo notranjo gotovost in prepričanje, da more Bog 
delovati v vseh okoliščinah, tudi sredi neuspehov, ker „ta 
zaklad nosimo v lončenih posodah“ (2 Kor 4,7). To gotovost 
imenujemo „čut za skrivnost“. Pomeni, da odločno vemo, 
da bo zagotovo obrodil sad (prim. Jn 15,5), kdor se Bogu 
izroči in podari iz ljubezni. Ta rodovitnost pogosto ni vidna, 
ni otipljiva in je ni mogoče meriti. Človek ve, da bo njegovo 
življenje obrodilo sad, a mu ni treba vedeti, kako, kje in kdaj. 
Ima gotovost, da nobeno njegovo delo, storjeno z ljubeznijo, 
ne bo izgubljeno; nobena iskrena skrb za bližnjega, nobeno 
delo ljubezni do Boga, noben velikodušen trud, nobeno bole-
če potrpljenje ni izgubljeno. Vse to kroži okoli sveta kot živa 
moč“ (papež Frančišek, Veselje evangelija, 279).

Dobro delo in dobra misel nista nikoli zaman. Pride tre-
nutek, ko seme pade na rodovitna tla. 

Ko sam zjutraj poslušam duhovne misli, je včasih prese-
netljivo, kako me katera beseda zajame, ker mi da odgovor na 
veselje ali žalost, na bedo ali upanje, ki ga v tistem trenutku 
doživljam. Sadovi duhovnih misli na radiu ostajajo skriv-
nostni. Nihče od oblikovalk in oblikovalcev teh duhovnih 
misli ne ve, kdaj in kje so učinkovite in obrodijo sad. Duhov-
na misel kot živa moč kroži okrog sveta. Noben velikodušen 
trud ni zaman. Za ta trud sem vsem, ki oblikujejo duhovne 
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misli, nadvse hvaležen. To je služba oznanjevanja, ki ga svet 
danes tako potrebuje, ker pomaga najti pravo usmeritev v 
življenju.

Hvala Ani Boštjančič in vsem, ki so skrbeli za to, da du-
hovne misli na radiu ostanejo rodovitne tudi za bralke in 
bralce danes in jutri.

Anton Rosenzopf-Jank,
vodja Dušnopastirskega urada
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Za vsako daljše potovanje je odločilen prvi korak v pravo 
smer. Knjiga, ki jo držite v rokah, je sad mnogo korakov 

in je namenjena kot duhovna popotnica skozi cerkveno leto 
2016. Zelo smo hvaležni vsem duhovnikom, ki so mnogo let 
ob nedeljah skrbeli za duhovni nagovor, saj so s tem postavili 
temelj za slovensko duhovnost na Koroškem. V vrstah Ka-
toliške akcije se je vzporedno z uvedbo celodnevne radijske 
oskrbe za slovensko narodno skupnost porodila zamisel o 
dnevni duhovni misli, ki jo poleg duhovnikov oblikujejo ve-
roučitelji in veroučiteljice, sodelavke in sodelavci Katoliške 
akcije in Dušnopastirskega urada. Duhovna misel je postala 
stalnica, ki ima danes svoje pomembno mesto kot dragocena 
popestritev slovenske medijske oskrbe. Star slovenski prego-
vor pravi, da lahko iz majhnega semena zraste mogočno dre-
vo. Zares je zraslo drevo v vsej svoji raznolikosti in pognalo 
globoke korenine. Dragocena korenina je naša slovenska 
beseda, ki nam omogoča izpoved svojih misli in občutkov v 
maternem jeziku.

Iskreni Bog lonej vsem, ki ste vedno spet pripravljeni brez-
plačno žrtvovati veliko časa za pripravo tedenskih utrinkov 
na radiu. Hvala, da svojih talentov niste zakopali, temveč 
jih nadgradili in ste pripravljeni pričati o svoji veri. Tako 
smo drug drugemu v oporo in kot velika družina črpamo iz 
preteklosti, ustvarjamo za sedanjost in načrtujemo za priho-
dnost. Zato bodimo močni v viharju in ne pustimo se versko 
in jezikovno izkoreniniti. Prav v današnjem času potrebuje 
svet karizmatične in zavzete ljudi, ki niso mlačni v svoji veri, 
temveč z veseljem prižigajo ogenj tudi tistim, ki jim ugaša. 
Imamo veliko odgovornost, saj naše besede gradijo mostove, 
tolažijo žalostne, nosijo Božjo besedo v svet in so nenazadnje 
kot seme, ki vzklije in iz katerega čez dan lahko zraste kaj 
lepega. Papež Frančišek nas vse vedno spet spodbuja, da naj 
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hodimo, vsak po svojih zmožnostih, po poti oznanjevanja in 
pričevanja. 

Posebna zahvala velja slovenskemu oddelku ORF pod 
vodstvom Marjana Velika za izvrstno sodelovanje, podpred-
sednici KA Mariji Gruškovnjak in Stanku Maršiču za lek-
torstvo, Hanziju Mlečnik za ilustracije, našemu škofu Aloisu 
Schwarzu, duhovnemu asistentu KA Janku Krištofu in vodji 
Dušnopastirskega urada Tonču Rosenzopfu-Janku za spre-
mne besede. Zahvaljujemo se Mohorjevi založbi za vključitev 
knjige v njen knjižni dar, s čimer nam izreka priznanje ob 
praznovanju 50. obletnice ustanovitve Slovenskega delovnega 
odbora Katoliške akcije.

Upam, da bo ta knjiga postala vaša zvesta spremljevalka, 
iz katere boste črpali mnogo navdihov. Želim vam, da vam 
vsakodnevno branje posije kot mili sončni žarek v vaše srce, 
razsvetli temino noči in poda roko, da se lahko povzpnete po 
še tako strmem vsakdanjiku. Knjiga naj bo kot zakladnica, ki 
vedno znova posreduje besede upanja, spodbude in tolažbe z 
blagodejnim občutkom, da človek ne živi samo od kruha ...

Ani Boštjančič,
predsednica KA
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1/

Advent

1. adventna nedelja, 29. 11. 2015

Odkrijmo advent kot čas premisleka, tišine, 
molitve

Ivan Olip

Psiholog in logoterapevt dr. Viktor Frankl, po vsem svetu 
znani psiholog in strokovnjak za psihologijo in psihote-

rapijo, je rekel, da izvira največje trpljenje današnjega časa iz 
odrivanja Boga in smisla v podzavest. Tri četrtine današnje 
Evrope bolehajo za tem simptomom. Človeka namreč ne 
vodita le Freudova volja po slasti in Adlerjeva želja po moči, 
oblasti in časti, ampak predvsem silno hrepenenje in teženje 
po smislu življenja – po Bogu. Zato je največja pridobitev 
Viktorja Frankla v 20. stoletju v tem, da je odkril in izna-
šel „tako imenovano logoterapijo“. Logoterapija enostavno 
pomeni, dati življenju in bivanju smisel. Odkriti v vsem – v 
bolezni in zdravju, v veselju in žalosti, v radosti in potrtos-
ti, da celo v smrti – smisel. Današnji človek na vse mogoče 
načine išče zadovoljstvo v svojem življenju in misli, da bo z 
dvigom življenjskega standarda in s tem, da si vse lahko kupi 
in privošči, našel tudi smisel življenja. Dejstva pa so povsem 
drugačna. Čedalje več ljudi živi v absolutnem nesmislu in je 
na pragu „burnouta“ – izgorelosti. Tudi prazniki in adventni 
čas zanje nimajo več pravega pomena. Če bomo adventni čas 
ponovno odkrili kot čas premisleka, tišine, molitve in zbra-
nosti ob adventnem vencu, bomo tudi na novo odkrili smisel 
lepega adventnega časa in božičnih praznikov.

 Želim vam doživete adventne dneve.
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2/

ponedeljek, 30. 11. 2015

Če je v srcu temno, je povsod tema

Ani Boštjančič

Kaj bi brez sonca, ki nam daje svetlobo, da vidimo svojo 
pot, svoje drage? Če je v srcu temno, je povsod tema. 

Dostikrat je temno v družinah, v naših skupnostih, ker ljudje 
ustvarjamo temo s svojimi predsodki, z poniževalnimi be-
sedami in dejanji. Temelj današnjega časa sta zaspanost in 
mlačnost nas ljudi, da bi videli stiske soljudi, njihovo trpljenje 
in bolečine. Sicer imamo oči odprte, a naše srce je mrzlo in 
zaprto, saj ne vidimo in ne slišimo klicev trpečih. Posebno 
v adventnem času, ki se začenja, se potrudimo postati luč in 
sonce za ljudi, ki so osamljeni in onemogli, in kjer so tema, 
lakota in obup. Ni pomembno, koliko dragocenih daril bomo 
nakupili za svoje drage. Odpovejmo se stvarem, ki niso bi-
stvene in žarijo samo navzven, našega srca pa ne osrečijo, 
temveč zapustijo le praznino in temo. V pripravi na prihod 
Boga lahko odkrijemo zaklade, ki niso iz zlata, a so več vred-
ni. Vzemimo si čas za svitne, iščimo pogovor z Bogom in 
vzemimo si čas tudi zase in za dobro knjigo. Postanimo budni 
tudi ob naših najdražjih, da bomo opazili, ali otrok potrebuje 
moj čas in potrpežljivost. Bodimo budni, da opazimo, ko je 
sodelavka v skrbeh, in obiščemo osamljenega soseda. Vprašali 
se boste, kje lahko vzamete toliko časa. Čudili se boste, koliko 
ur vam bo ostalo na razpolago, če boste v prvem adventnem 
tednu pustili izključeno televizijo. V tem smislu vam želim v 
prvem adventnem tednu veliko Božje bližine pri odkrivanju 
duhovnih vrednot.
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3/

torek, 1. 12. 2015

Advent sam sebe zbira v tihoto

Ivan Olip

Škoda, da smo v modernem življenju toliko praznikov oro-
pali notranje vsebine. Kaj smo naredili iz 8. decembra, iz 

božiča, praznika sv. Rešnjega telesa, vnebohoda? Največkrat 
so samo še podaljšani konci tedna. Če oropanje bistvene vse-
bine velja za kakšen čas, potem to posebno velja za advent in 
božič. Včasih se zdi, da je vse samo še folklora. Praznovanje 
božičnic, nakupovanje, ihta in stres. Ko vse mine, sledi zame-
njava daril, saj je 27. decembra največja gneča v trgovinah, 
drugo pa pristane na smetišču. Srce pa pri vsem tem ostane 
prazno. Po nepospravljenih sobah se preliva zadah po šampa-
njcu in tobačnem dimu. Treba bo le še prespati nekaj noči in 
življenje bo teklo naprej.

Adventnemu in božičnemu času je nujno treba vrniti vse-
bino in vero, če hočemo sebi in družbi dobro. Vrniti je treba 
temu lepemu času Boga, ki se je v Kristusu učlovečil in postal 
eden izmed nas. Večkrat poslušam, kako v naših slovenskih 
oddajah stari ljudje pripovedujejo, kako lepo je bilo nekoč, 
in kako čudovito so doživljali advent, ko so hodili k svitnam, 
nosili Marijo, pekli kruh in pecivo in se z molitvijo pripravlja-
li na božič. Ali to danes ni več mogoče? Zakaj obujamo samo 
lepe spomine, kako lepo je bilo, otrokom pa tega nočemo 
posredovati? Storimo to danes, in bomo našli nov pomen in 
smisel adventa. Prižgimo svečo na adventnem vencu in se 
zberimo k molitvi v družini. Odložimo mobilni telefon in 
izklopimo računalnik. Vstanimo zjutraj in pojdimo k svit-
nam. Udeležimo se ubranega adventnega petja z duhovno 
mislijo. Ne odlašajmo na jutri. Začnimo kar danes.
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4/

sreda, 2. 12. 2015

V adventu bodimo budni

Rezka Partl

V evangeliju po Marku slišimo priliko o možu, ki gre na po-
tovanje. Svojim služabnikom preda odgovornost za hišo, 

in vsak dobi svojo nalogo. Vratarju ukaže, naj bo buden. Tako 
nam Jezus želi povedati, kakšna naj bosta naša adventna bud-
nost in čakanje. Vsak od nas mora biti pripravljen, da prev-
zame svojo odgovornost, ki jo ima na tem svetu. Biti buden 
pomeni torej, da prisluhnemo sebi in začutimo: Zakaj sem na 
svetu? Kaj hočem narediti v svojem življenju? Katere so moje 
naloge in dolžnosti, ki jih moram opraviti? 
Čeprav ima vsak drugačno nalogo, so vse enako pomembne, 
da poteka delo in medsebojno sodelovanje v hiši dobro. 
Advent je čas, ko naj bi prisluhnili tišini, da bi slišali, kdaj bo 
potrkal Kristus na vrata našega srca, da bi vstopil. 
Želim vam blagoslovljen advent. Želim vam, da bi mog-
li odpreti vrata svoje hiše Gospodu, ko bo trkal. On jo bo 
razsvetlil s svojo lučjo ter jo napolnil s svojim mirom in lju-
beznijo.
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5/

četrtek, 3. 12. 2016

Kako bi bilo, če bi komu, s katerim smo sprti, 
podali roko sprave?

Rezka Partl 

Prav sedaj, ko iščemo primerna darila za ljudi, ki so nam 
ljubi, bi rada omenila, od kod pravzaprav izhaja ideja o 

medsebojnem obdarovanju. Namreč: Bog nam je podaril 
svojega lastnega Sina. Kot vsako tradicijo lahko tudi to po-
pačimo. Smisel darovanja ni, da zaidemo v časovno stisko ali 
da se preveč obremenjujemo, kaj naj komu podarimo, kdaj 
naj vsa darila priskrbimo, poleg tega pa imamo morda že tudi 
brez božičnih daril dovolj finančnih skrbi. Smisel darovanja 
naj bi bil v tem, da damo komu to, kar mu poteši žejo po lju-
bezni. Z obdarovanjem izkažemo nekomu nežno pozornost. 
Če komu kaj damo, ne smemo pričakovati, da tudi sami kaj 
dobimo, ali da celo primerjamo vrednost daril. Morda naj 
bodo letos materialna darila manjša, darovi naših src pa naj 
rastejo. Kako bi bilo, če bi komu, s katerim smo sprti, podali 
roko sprave?


